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Hållbarhets-
redovisning

Som aktör på en global marknad tar vi vårt ansvar 
genom att välja miljövänliga material och att bygga 

med omsorg. Som en del av samhället bygger vi bland 
annat hållbara bostäder till överkomliga hyror och 

stödjer kultur- och idrottsföreningar. Som organisation 
ger vi medarbetare nödvändiga verktyg för att trivas.

Det är vad vi ger. 

Det vi får tillbaka är lojala kollegor, hyresgäster och 
bostadsrättkunder som vill vara delaktiga och kommer 

med idéer på saker som kan förbättras.

Hållbarhetsredovisningen omfattar samma koncernbolag som 
koncernens årsredovisning för 2022.
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I vår hållbarhetspolicy utgår vi från de globala målen 
för hållbar utveckling som togs fram utifrån 

FN:s Agenda 2030. Vår ambition är att uppfylla alla mål 
men de som är mest applicerbara inom vår bransch och 

som vår hållbarhetspolicy baseras på är målen jäm-
ställdhet, hållbar energi för alla, anständiga arbetsvill-

kor och ekonomisk tillväxt, hållbara städer och samhäll-
en samt bekämpa klimatförändringar, ekosystem och 

biologisk mångfald.

HÅLLBARHETSPOLICY

Vi jobbar 
för framtiden

För att Sverige ska kunna uppfylla sitt åtagande 
i de Globala målen krävs att även vi bidrar på 
vårt sätt. Därför har vi valt de Globala målen 
som utgångspunkt i vårt hållbarhetsarbete. 

På Botrygg arbetar vi medvetet och aktivt 
med hållbarhetsområdets alla tre dimensioner; 
social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. 

Vi verkar för social hållbarhet, inte bara internt 
utan även bland våra kunder och leverantörer. 
Som företag ser vi ett ansvar att se till att våra 
anställda, boende och underentreprenörer 
upplever jämställdhet och trygghet i vardagen.

Vi bygger för en hållbar framtid för alla. 
Därför läggs stort fokus på miljön både vid 
nybyggnation och förvaltning. För att trygga 
en hållbar utveckling på sikt fokuserar vi på 
att erbjuda prisvärda bostäder i områden 
med tillväxt, goda arbetstillfällen och stark 
efterfrågan. Det ger utrymme att återinvestera i 
verksamheten och skapa trygga arbetstillfällen 
åt såväl våra medarbetare som våra 
samarbetspartners. 

** UN Global Compact Principer samlar världen för ett mer hållbart samhälle och arbetar tillsammans med andra FN-or-
ganisationer, med nyckelfrågor i syftet att accelerera snabbare gentemot de 17 globala målen för hållbar utveckling. 
Siffrorna i kolumnen hänvisar till respektive princip i UN Global Compact.

Jämställdhet
• Samma förutsättningar oavsett kön vid personalutveckling, 

lönesättning och flexibilitet
• Huskurage
• Stödja dam- och herridrott

Hållbar energi för alla
• Minskad energianvändningen 
• Ökad andel förnybar energi i koncernen
• Investerar i forskning
• Fastighetsutveckling för optimerad drift. 

Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt
• Verksamhetsområde med tillväxt och efterfrågan 
• Trygga arbetstillfällen med positiva förhållanden
• Beaktar samarbetspartners ekonomiska stabilitet, affärsetik 

och deras arbetsmiljöarbete

Hållbara städer och samhällen
• Erbjuder efterfrågade och bra bostäder 
• Certifiering enligt Miljöbyggnad Silver 
• Erbjuder våra hyresgäster bilpoolsföretag
• Stödjer idrotts- och kulturverksamhet 

Bekämpa klimatförändringar
• Minska vår resursanvändning
• Erbjuda laddstationer (cykel/bil) i nyproduktioner och befint-

liga fastigheter
• Erbjuda tillgång till bilpool

Ekosystem och biologisk mångfald
• Skydda den biologiska mångfalden vid nybyggnation vid 

exempelvis materialval och vid utveckling av platser.
• Skapa förutsättningar för biologisk mångfald på våra bo-

stadsgårdar och fastigheter
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Vi arbetar aktivt för anständiga arbetsvillkor och säkrar en långsiktig ekonomisk tillväxt genom att:

• Fokusera på områden med stark efterfrågan och tillväxt. Där erbjuder vi prisvärda bostäder i 
varierade upplåtelseformer vilket skapar goda förutsättningen för ortens fortsatta utveckling. 
Detta ger oss  även möjlighet att återinvestera i verksamheten vilket skapar trygga arbetstillfällen 
och en högre servicegrad gentemot våra kunder.

• Arbetar för att skapa positiva arbetsförhållanden. Arbetsplatsen ska präglas av arbetsglädje, 
lyhördhet, entusiasm, samarbetsvilja, respekt och en öppen och tillåtande atmosfär.

• Vid upphandling av entreprenörer och inköp av tjänster beaktar vi våra samarbetspartners 
ekonomiska stabilitet, affärsetik och deras arbetsmiljöarbete.

8. ANSTÄNDIGA ARBETSVILLKOR OCH 
EKONOMISK TILLVÄXT

Vi har övergått till att endast köpa el 
från förnyelsebara energikällor och vi 
klimatkompenserar för de utsläpp som vår 
verksamhet ger upphov till. Vidare arbetar vi 
med att:

• Klimatinventera vår verksamhet.
• Minska energianvändningen i våra 

fastigheter.
• Minska andelen fossil energi och öka 

andelen förnybar energi i koncernen 
och i våra fastigheter.

• Vi investerar i forskning för att 
öka kunskapen kring hur våra 
hyresgäster påverkar våra byggnaders 
energiförbrukning.

• Vi investerar i mätutrustning för att 
optimera driften av våra fastigheter 
och tidigt upptäcka avvikande 
energiförbrukning.

• Vi ersätter löpande befintlig maskin- och 
fordonspark med nya mer effektiva och 
drivna av eldrift.

7. HÅLLBAR ENERGI 
FÖR ALLA

För oss är jämställdhet och mångfald viktiga 
principer såväl vid rekryteringar som i det 
interna arbetet. Samarbetsklimatet inom 
bolaget präglas av en positiv människosyn 
och av ömsesidig respekt för medarbetarna. 
Jämställdhet för oss innebär bland annat att:

• Vi skapar samma förutsättningar oavsett 
kön vid personalutveckling, lönesättning 
och erbjuder flexibla lösningar för att 
förena föräldraskap och arbete.

• Alla anställda behandlas med respekt 
och med hänsyn till var och ens 
rättmätiga behov på integritet, oavsett 
kön eller andra olikheter.

Vi värnar även om jämställdhet hos våra 
kunder och har därför bland annat:

• Anslutit oss till Huskurage som 
uppmanar grannar att visa omtanke och 
omsorg vid oro för att någon far illa.

• Aktivt sett till att stödja såväl dam- som 
herridrott då vi anser att det är viktigt 
att unga barn har möjlighet till en aktiv 
fritid och lokala förebilder oavsett kön.

5. JÄMSTÄLLDHET

Urval FNs globala mål

Vi arbetar för :

• Inför nya projekt gör vi naturvärdesinventeringar och gör avvägningar vid projektets utformning 
så att viktiga värden kan bevaras och skyddas. 

• Även små ytor med stor artrikedom gynnar den biologiska mångfalden. Genom att utveckla 
våra bostadsgårdar med större medvetenhet kan vi både bidra till en både trivsammare och 
gynnsammare miljö.

• I hela vår verksamhet undviker vi material och produkter som kan inverka negativt på den 
biologiska mångfalden.

15. EKOSYSTEM OCH BIOLOGISK 
MÅNGFALD

I arbetet med att bekämpa klimat-
förändringar arbetar vi för att årligen 
minska vår miljöpåverkan, genom insatser 
inom fokusområdena energi, transporter 
och resurser.

• Vi ska minska vår resursanvändning 
genom att minska mängden 
avfall som produceras på våra 
byggarbetsplatser. Vi ska även sträva 
efter att minska mängden avfall som 
går på deponi. 

• Outnyttjat material från tidigare 
projekt mellanlagras i vår cirkulära 
hub och kommer till användning i nya 
entreprenader. Detta är möjligt med 
vår genomtänkta och standardiserade 
byggmetodik.

Inom området transporter arbetar vi för en 
minskad klimatpåverkan genom att: 

• Utvärdera CO2  belastning i vårt 
inköpsarbete. 

• Erbjuda laddstationer (cykel/bil) i våra 
nyproduktioner och befintliga  
fastigheter.

• Erbjuda hyresgäster tillgång till bilpool.

Vi vill bidra till en god levnadsstandard 
för fler människor genom att erbjuda våra 
kunder ett prisvärt högkvalitativt boende. 
Några konkreta exempel är att vi:

• Arbetar hårt för att kunna erbjuda 
bra bostäder som kan efterfrågas av 
många. Vår kostnadseffektiva bygg- 
verksamhet ger oss förutsättning att 
förena en ekonomisk stabil verksamhet 
med en överkomlig hyresnivå.

• Certifierar alla våra fastigheter enligt 
Miljöbyggnad Silver.

• Erbjuder våra hyresgäster praktiska 
och miljövänliga transportlösningar. Vi 
har ett eget bilpoolsföretag, Carpool, 
som erbjuder hyresgäster tillgång till 
bil utan att de behöver äga en själva. 
Vi erbjuder även våra kunder tillgång 
till bilsläp som de kan nyttja fritt. 

• Vi stödjer idrotts- och 
kulturverksamhet på de orter där 
vi är verksamma. Ett rikt kultur- och 
föreningsliv bidrar till att skapa mer 
toleranta och hållbara samhällen.

• Två gånger per år genomförs trivsel- 
och trygghetsbesiktningar vilket  
säkerställer en god livsmiljö i våra 
fastigheter.  

13. BEKÄMPA KLIMAT-
FÖRÄNDRINGAR 

11. HÅLLBARA STÄDER 
OCH SAMHÄLLEN
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Hållbarhetsåret 2022

Omvärldsanalys
För att förstå våra förutsättningar genom-
förde vi i början av året en omvärldsanalys, 
en intressent- och väsentlighetsanalys samt 
en risk- och möjlighetsanalys. Sammanvägt 
har detta skapat en stor medvetenhet kring 
hur hållbarhetsfrågorna påverkar oss och hur 
vi som bolag i ännu större utsträckning kan 
bidra till en mer miljövänlig affärsverksamhet 
och ett hållbart samhälle. 

2022 inleddes med en översyn av de globala 
målen och dess konkreta koppling till 
bolagets verksamhet. De globala målen har 
mappats mot den övergripande strategiska 

planen samt kopplats mot konkreta aktiviteter 
i strategiskt utvalda avdelningar.

Intresse- och väsentlighetsanalys
Under våren 2022 genomfördes en intressent- 
och väsentlighetsanalys. Intressenterna 
granskades främst genom intervjuer men 
också genom en enkätundersökning. 
Bolagets kärnverksamhet är att bygga 
hyresrätter för eget ägande och förvaltning. 
För verksamheten identifieras två kritiska 
faktorer. Det ena är finansiering och den 
andra är tillgången till kommunal mark. 

Med utgångspunkt i bolagets företagskultur med långsiktighet och 
resurseffektivitet i ständigt fokus har vi under 2022 lagt extra stor vikt vid att 

ta ett samlat strategiskt grepp om bolagets långsiktiga 
hållbarhetsarbete under 2022. 

Det har resulterat i en övergripande, strategisk hållbarhetsplan som kommer 
ge stöd åt bolagets fortsatta arbete mot en konkret omställning till en 

långsiktigt hållbar affärsverksamhet. 

Alla kommuner lyfter gemensamt fram 
överkomliga bostäder som en av sina mest 
prioriterade hållbarhetsfrågor. Eftersom 
kommunerna är en av Botryggs viktigaste 
intressenter ser vi att vår primära affärsidé 
sammanfaller väl med vad kommunerna 
prioriterar. Vikten av att CO2-minskning 
lyfts fram som viktig hållbarhetsaktivitet 
hos både kommuner och banker, vilket 
är en av våra viktigaste intressenter. I 
inventeringen har alla Botryggs finansiella 
samarbetspartners intervjuats där samtliga 
trycker på vikten av klimatmål och hantering 
av klimatrisker. Bankerna lyfter också vikten av 
en övergripande handlingsplan inom alla tre 
hållbarhetsområden för att man som bolag 
ska anses vara en trygg och attraktiv kund.

Botrygg arbetar redan med en mängd andra 
hållbarhetsfrågor och dessa arbeten kommer 
vi att fortsätta med. Analyserna ger däremot 
bolaget viktiga fokuspunkter som i högsta 
grad behöver föras ner och påverka bolagets 
operativa arbete i såväl nyproduktionsprojekt 
som förvaltning. 

Hållbarhets- och klimatstrategi
Botrygg tar miljöfrågor på största allvar. Vi 
har stor förståelse för att vi både på individ- 
och bolagsnivå behöver göra andra och nya 
typer av val. Som ett långsiktigt bolag som 
ska finnas i många generationer arbetar vi nu 
aktivt för att ställa om vår verksamhet till att 
möta skärpta hållbarhetskrav och förändrade 
marknads- samt klimatförutsättningar.

I vårt omställningsarbete mot ett ännu mer 
hållbart företag behöver vi dock fortsätta 
hålla kostnadsfokus så att vi kan säkerställa 
vår mest prioriterade hållbarhetsfråga – den 
att kunna erbjuda prisvärda bostäder till 
många.

Det prioriterade klimatmålet 
Vi har i flera år klimatkompenserat för 
vår verksamhet. Vårt klimatavtryck har då 
baserat på inköpt energi till våra förvaltnings-
fastigheter. Under året fattades ett beslut 
om att Botrygg ska bli klimatneutrala till 
2045, med en halvering till 2030, samt en 
25-procentig reduktion år 2027, i jämförelse 
med 2021. För att få en bättre helhetsbild 
av bolagets klimatavtryck genomfördes 
under 2022 en första mätning enligt GHG-
protokollet.

Green house gas-mätning
Green house gas-mätning, GHG, är en global 
standard som används som underlag för att 
beräkna företag och organisationers utsläpp 
av växthusgaser. Mätningen görs inom tre 
olika så kallade Scope. Bestämmer man sig 
för att mäta sitt klimatavtryck enligt GHG-
protokollet är det obligatoriskt att mäta scope 
1 och scope 2. I scope 1 ingår utsläpp från 
bolagets ägda resurser (t.ex. bilar). I scope 
2 ingår bolagets köpta energi och i scope 3 
finns utsläpp kopplade till köpta och leverarde 
varor och tjänster. 

Förutom mätning av scope 1 och 2 har 
Botrygg gjort ett urval av scope 3 då mer-
parten av utsläppen för verksamheter som 
vår genereras där. Inledningsvis har vi valt att 
fokusera på bolagets hyresbostäder, både 
vad gäller utsläpp i nyproduktionsskedet 
som i förvaltningsskedet. Urvalet av scope 
3-kategorier baseras på IVL Svenska 
miljöinstitutet vägledning ”Scope 3 för 
bostadsföretag”. IVL grundades av staten 
och näringslivet 1966. Numera är IVL en 
stiftelse ägs och agerar som ett fristående 
och oberoende forskningsinstitut inom miljö 
och hållbarhet. Under 2021 var förslaget 
preliminärt men har under 2022 fastslagits 
och återfinns i en publikation från IVL.
 
IVL:s urval identifierar under vilka kategorier 
som vår industri har störst klimatpåverkan och 
blir således ett stöd för att rikta in insatser där 
de gör störst nytta. 

Systemgränser 2021 samt 2022

Scope 1: 
• Köldmedium
• Tjänsteresor

Scope 2
• El
• Fjärrvärme

Scope 3
• Bränsle och energi-relaterade utsläpp 

(Indirekta livscykelutsläpp relaterade till 
respektive utsläppskälla redovisas som 
scope 3-utsläpp)

• Avfall genererat från produktioner samt på 
kontor 

• Uppströms leasade tillgångar (Hyrd lokal 
av Botrygg) 

• Nedströms leasade tillgångar (Boendes 
bilpendling, boendes avfall) 
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• Byggnadsprojekt 2021 (klimatpåverkan från 
pågående byggnadsprojekt, beräknat av 
Botrygg)

Framtida urval av scope 3: Under kommande 
år kommer fler kategorier att inkluderas i 
GHG-beräkningen. År 2025 ska alla kategorier 
av scope 3 inkluderas i GHG-protokollet, 
för att vi därmed fullt ut ska ha identifierat 
bolagets klimatbelastning. 

Kommentarer kring resultat och plan-
erade insatser för sänkt klimatbelastning 
I GHG-mätningen utkristalliseras två stora 
utsläppsområden; boendes bilåkning och 
egen nyproduktion. Vi har rådighet över den 
ena men en ganska begränsad rådighet över 
den andra. 

För att utreda bolagets möjlighet att påverka 
boendes klimatavtryck avseende bilåkning 
har vi därför initierat en egen studie som 
genomförs i samarbete med Eways och 
Zaptech. Se utförligare beskrivning under 
rubriken ”Mobilitetsstudie” på sida 67.

Vad gäller utsläppen från nyproduktioner har 
vi under året arbetat fram ett antal scenarier 
som beskriver möjlig CO2-minskning och 
medföljande kostnadspåverkan. Under 2023 
kommer dessa analyser ligga till grund för 
justering av byggsystemet i kommande 
projekt.

Taxonomi och CSRD
Som verksamma inom bygg- och fastighets-
sektorn kommer Botrygg att omfattas av 
EU-taxonomin. Det kommer ställa nya 
redovisningskrav på vår verksamhet men 
också krav på att vi successivt ställer om vårt 
sätt att bygga och förvalta då en hög andel 
taxonomienlighet kommer vara fördelaktigt 
ur finansieringssynpunkt.

I tillägg till taxonomin, som drabbar 
utvalda branscher, kommer EU:s nya 
rapporteringsstandard CSRD. Förkortningen 
står för Corporate Sustainability Reporting 
Directive och är ett nytt EU-direktiv 
som innebär ökade krav på bolags 
hållbarhetsrapportering, både avseende dess 
omfattning och noggrannhet. 

Med den nya redovisningsstandarden 
kommer det bli svårare med ”greenwashing” 
och enklare att jämställa och jämföra olika 
bolags hållbarhetsarbeten. Med bättre 
jämförbarhet kan kapitalet enklare och mer 

rättvist styras mot hållbara investeringar 
och EU:s gröna omställning har bättre för-
utsättningar att kunna genomföras och 
lyckas.
 
Det nya redovisningskravet införs successivt. 
De bolag som är först ut kommer rapportera 
enligt CSRD redan 2024, för verksamhetsår 
2023. Första året som Botrygg ska rapportera 
enligt den nya standarden är 2026, för 
verksamhetsåret 2025. Eftersom det innebär 
stora förändringar ser vi ett behov att börja 
förbereda företaget för detta redan under 
kommande år.

Klimatriskinventering 
Botrygg äger 115 fastigheter i sex olika 
städer. Klimatförändringar innebär större 
påfrestningar på byggd miljö och med ett så 
stort antal fastigheter i portföljen har vi sett 
ett behov av att hantera och förebygga de 
risker som finns för våra fastigheter och som 
även riskerar att påverka våra hyresgäster. 

Institutionen för klimatforskning på 
Linköpings universitet har bedrivit ett 
projekt som finansierats av Länsförsäkringars 
forskningsfond, i samverkan med ett antal 
fastighetsägare i Linköping och Norrköping. 
Syftet har varit att utveckla en metod för 
klimatriskinventering som fastighetsägare ska 
kunna utföra på egen hand. Efter studiens 
inledande fas, där en inventeringsmetodik har 
utvecklats, fick Botrygg möjlighet att agera 
pilotföretag för metodiken. 

Arbetet med att klimatinventera bolagets 
fastigheter har därmed kunnat påbörjas 
under november 2022 och målet är 
att vi under 2023 ska ha genomfört en 
desktopsinventering på alla fastigheter 
samt klimatbesiktning av 25% av de mest 
prioriterade fastigheterna. För redan 
besiktigade fastigheter kommer vi även ta 
fram ett åtgärdsprogram vid behov. Senast 
2030 ska alla fastigheter vara inventerade och 
vid behov klimatåtgärdade.

Östra Sala Backe 
Mycket energibesparingar har de senaste 
åren lyckats åstadkommas genom att 
förbättra fastigheternas klimatskal, 
installationssystem och styrreglerteknik. 
För att kunna minska den onödiga 
energiförbrukningen ytterligare ligger det 
en stor besparingspotential i användarfasen 
genom förändrade brukarbeteenden. 

Resultat GHG (ton CO2e)

2021
Scope 1

22,6

Scope 2

1 793,2

Scope 3

14 513,5

Totalt

16 312,7

2022
Scope 1

26,9

Scope 2

1 787,7

Scope 3

15 657,1

Totalt

17 471,6

Scope 1: 
• Köldmedium
• Tjänsteresor

Scope 2
• El
• Fjärrvärme

Scope 3
• Bränsle och energi-relaterade utsläpp (Indirekta 

livscykelutsläpp relaterade till respektive 
utsläppskälla redovisas som scope 3-utsläpp)

• Avfall genererat från produktioner samt på kontor 
• Uppströms leasade tillgångar (Hyrd lokal av 

Botrygg) 
• Nedströms leasade tillgångar (Boendes 

bilpendling, boendes avfall) 
• Byggnadsprojekt 2021 (klimatpåverkan från 

pågående byggnadsprojekt, beräknat av Botrygg)

Botryggs klimatavtryck har undersökts utifrån de 
utgångsvärden som finns i Greenhouse Gas 
Protocol, GHG. GHG är en global standard som 
används som underlag för att mäta företag och 
organisationers utsläpp av växthusgaser. Mätningen 
görs utifrån följande områden, så kallade Scope.
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Botrygg har tillsammans med KTH Live-In 
Lab ingått i ett forskningsprojekt som syftar 
till att skapa förutsättningarna för bättre 
förståelse för vilka faktorer som påverkar våra 
hyresgästers brukarbeteende. Studien har 
delfinansierats av Energimyndigheten. Under 
2022 har installationen av mätutrustningen 
färdigställts och utifrån den data som 
samlas in hoppas vi kunna dra nyttiga och 
användbara slutsatser som leder till att vi kan 
utveckla och använda både våra fastigheter 
och vår hyresgästkommunikation.

Omställningsarbete förvaltningen
Solceller
Vi har gjort en genomlysning av vårt bestånd 
och analyserat det utifrån deras lämplighet 
för solceller. Fastigheter som i dagsläget 
bedöms som lönsamma för solcellsinstallation 
är cirka 10 stycken. 

Under 2022 har arbetet påbörjats och 
solceller har installerats på 3 fastigheter: 
Linköpings Arena, bostadsfastigheten Östra 
Sala Backe i Uppsala och Valkeboskolan i 
Vikingstad. Det har resulterat i att vi har 
installerat 1 576 kvm solceller med en 
beräknad elproduktion om ca 280 000 kWh. 

Uppkopplade undercentraler
Vi har startat arbetet med att automatisera 
våra fastigheter med en ny styr- och 
automationsplattform som kommer att göra 
det betydligt enklare att till exempel justera 
värmen i våra lägenheter och att följa upp 
energiförbrukningen i fastigheterna. Vår 
förhoppning är att vi ska kunna sätta in 
identiska styr- och automationsskåp i alla 
våra fastigheter framöver. De nyinstallerade 
undercentraler, ska ge oss direktrapporter om 
bland annat vattenförbrukning, vattenläckor 
och för låga inomhustemperaturer. 

Modellen är utvecklad av Örebrobostäder 
under de senaste tjugo åren. Genom att 
fler aktörer implementerar konceptet (Stena 
fastigheter och Uppsalahem) kan vi hjälpas åt 
att utveckla modellen tillsammans och hitta 
de mest optimala lösningarna. Detta gör att 
vi kan spara pengar i utvecklingsarbetet och 
undvika att belasta våra hyresgäster i onödan.

Rening sand förskolegård 
Under 2022 har vi prövat ett mer miljövänligt 
sätt att fräscha upp leksanden på en av våra 
förskolor i Stockholm. Istället för att byta 
ut sanden bestämde vi oss för att pröva att 

rengöra den istället. Metoden är vetenskapligt 
testad och innebär att sanden renas 
mekaniskt samt luftas och syresätts vilket 
återställer den bakteriella balansen. På detta 
sätt undviker vi ett uttag av naturresursen 
sand. Att kunna minska uttaget från 
grustäkter ger i högsta grad en positiv effekt 
på naturen.

Utöver detta minskar vi vårt CO2-avtryck 
eftersom det skulle ha krävts 10 körturer 
med lastbil för att tömma sandlådorna och 
ytterligare 10 stycken rundor för att ersätta 
lådorna med ny sand. Den här metoden ger 
en besparing på cirka 1 ton CO2-ekvivalenter. 
Förutom miljövinsten är metoden dessutom 
mycket billigare. Kostnaden för rening av 
sanden blir med den här metoden avsevärt 
mycket billigare.

Miljöbyggnad 

Under 2021 fattades ett principiellt beslut 
om att alla Botryggs projekt ska genomföras 
och även certifieras enligt Miljöbyggnad 
Silver. Under året har vi slutfört två projekt 
som inväntar certifiering: Valkeboskolan i 
Vikingstad samt 172 lägenheter i Östra Sala 
Backe i Uppsala. 

Under 2023 kommer vi att arbeta med 
Miljöbyggnad på Skogsvallen (122 lgh) i 
Linköping samt planerar för Miljöbyggnad 
i kommande projekt: Rosendal i Uppsala, 
Klockelund i Farsta samt Björkhöjden i 
Göteborg. Sedan tidigare finns ett beslut om 
att certifiera +Origo i Barkarbystaden enligt 
Svanen.

Arbetet med projekten utifrån ett krav på 
certifiering ser vi skapar ett ökat fokus på 
hållbarhetsfrågorna och bygger kompetens 
i alla projektskeden. Delar av organisationen 
har genomfört utbildning i Miljöbyggnad 
hos Sweden Green Building Council, en ideell 
förening som har utvecklat och utbildar 
inom det egna miljöuppföljningssystemet 
Miljöbyggnad samt Citylab. Under 2023 
planeras en större utbildningsinsats inom 
Botrygg gällande detta.

Cirkulärt byggande och hållbar 
ROT
Botryggs logistikavdelning stödjer inköp- och 
byggorganisationen till ett mer resurseffektivt 
byggande. I arbetet ingår att minska över-
användning av material och spill samt 

LIVSSTILSKOMMUNIKATION

Omställningsresan gör vi som bolag 
tillsammans med våra anställda och våra 
hyresgäster. I många avseenden kan vi 
i våra fastigheter skapa förutsättningar 
och underlätta för en mer hållbar livsstil. 

Under 2022 har de höga energipriser 
skapat en ökad medvetenhet kring hur 
mycket vi faktiskt kan påverka genom 
våra egna val och beteenden. 

För att underlätta för våra hyresgäster 
att leva mer hållbart så har vi samlat ett 
antal råd som ger ökad kunskap kring 
miljösmarta livsstilsval. Vi förväntar oss 
förstås inte att alla ska ta till sig dessa, 
men det finns kanske någon eller några 
som vill leva mer miljövänligt. Då under-
lättar förhoppningsvis vår information 
och kan bidra till att ta steg i mer hållbar 
riktning. 
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ställa om våra byggarbetsplatser och dess 
utrustning och arbetsfordon till mer hållbar 
produktion. Under 2022 har fokus legat på 
att energieffektivisera bygginventarier, minska 
mängden dieseldrivna aggregat samt ta fram
en process för effektivare inköps- och 
leveransplanering.

Ombyggnad
Botrygg har som rutin att vid både mindre 
och större ombyggnationer göra en in-
ledande materialinventering som man 
sedan utgår från och återanvänder dugliga 
byggvaror i kommande ombyggnadsarbeten. 
År 2022 har vi valt att inte bara räkna ut hur 
mycket pengar vi sparar utan även vidga 
perspektivet och se hur vår CO2-användning 
minskar genom vårt arbetssätt.

En större ombyggnation av Botryggs HK-
fastighet i Linköping har genomförts. I 
ombyggnadsprojektet har en bredd av
byggmaterial återanvänts: allt från enklare 
varor som stål- och fönsterdörrar till 
gipsskivor och textilmattor. Kostnads-
besparingen var ca 420 Tkr och vi har genom 
att återanvända material minskat vår CO2-
belastning med 11 300 kg CO2-ekv. 

Nyproduktion
Under året har en hel del material skickats 
vidare till andra byggen inom Botrygg eller 
sålts till privatpersoner. Detta har inneburit en 
besparing om ca 65 000 kg CO2-ekv men 
även en mindre kostnadsbesparing om drygt 
600 tkr. Det utgör förvisso bara 1% sänkning 
av CO2-avtrycket men utgör ändå cirka en 
femtedel av den reduktion som behöver 
uppnås för att nå vårt första delmål om en 
25% CO2-sänkning fram till 2027. 

Byggavfall
Vi har under ett antal år följt våra 
avfallsmängder från produktionen 
men har hittills inte lyckats att hitta en 
kontinuerlig nedåtgående trend vad 
gäller byggavfallet. Med en tillskruvad 
inköps- och leveransprocess och ökade 
resurser på byggarbetsplatsen i form av 
byggservicelogistiker vågar vi nu sätta ett 
årligt mål om minskade avfallsmängder med 
7% per år. 

Analys av Botryggs klimatutsläpp
2021 var Botryggs totala klimatavtryck
16 312,7 ton CO2-ekvivalenter och 2022 
uppgick det till 17 471,6 ton CO2-ekvivalenter, 
vilket tyvärr är en ökning om 1 158,9 ton 
(+7,1%). Ökningen beror på att vi under 
2022 har haft en större byggproduktion än 
under 2021. Utsläppet per kvm byggd BTA 
har dock gått ner - om än marginellt; från 
350 kg CO2-ekv /BTA till 349 kg CO2-ekv/
BTA. Vi har även haft en mindre ökning i vår 
scope 1 vilket beror på att vi för 2022 baserat 
utsläppen på schablon i stället för faktisk 
drivmedelsförbrukning. 

Glädjande är dock att trots att fler fastigheter 
ingår i vår fjärrvärmeberäkning har utsläppen 
i scope 2 gått ner något, detta som en följd 
av energieffektiviserande åtgärder samt mer 
korrekt indata. 

De två år som vi genomfört våra mätningar 
har inneburit ett lärande där vi ser att nya 
rutiner behöver skapas för att underlagen 
för vår klimatberäkning ska bli bättre. Det 
vi ser är att förbättrad indata leder till såväl 
minskade som ökade värden. Att arbeta med 
själva underlagen och insamlingsprocessen 
är därför en minst lika viktig del i vårt 
omställningsarbete som de olika projekt vi 
driver på bygg- och fastighetssidan. Tydligt är 
ändå att för att klara vårt delmål om minskad 
CO2-belastning om 25% till 2027 kommer 
vi behöva öka reduktionstakten framöver.
Det finns ändå gott hopp om att vi kommer 
kunna se större minskningar när vårt projekt 
med uppkopplade undercentraler och ett mer 
klimatvänligt byggsystem börjar ge effekt. 
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MOBILITETSSTUDIE

Minska CO2-avtrycket från boendes 
bilåkning 

Boendes bilåkning utgör en stor post 
i ett fastighetsbolags klimatbudget. 
Och det är en klimatbelastning som 
fastighetsägaren bara delvis kan påverka. 
En lösning som skulle vara enkel att 
mäta och följa upp skulle vara om våra 
hyresgäster i högre grad ägde en elbil 
istället för en fossildriven bil.

Genom att installera elbilsladdare i 
våra garage kan vi som fastighetsägare 
underlätta för våra hyresgäster att 
införskaffa elbil. För att undersöka hur 
fri tillgång till elbilsladdning påverkar 
människors vilja att skaffa elbil har vi 
initierat en studie för att undersöka 
saken vidare.

Upplägg för studie 

På västra Kungsholmen äger Botrygg 
två bostadsfastigheter. Kvarteren ligger 

precis intill varandra vilket innebär att 
förutsättningarna, bland annat avseende 
kollektivtrafik, är jämförbara. Antal 
lägenheter och lägenhetsstorlekar är 
snarlika i de båda fastigheterna. 

I projektet ingår att i ett av 
kvarteren (Fröjden) utrusta alla 
parkeringsplatser med ladduttag för 
elbil. I referenskvarteret Sällheten 
på Kungsholmen installeras inga 
laddare. Innan installation kommer en 
inventering av biltyper att genomföras.  
Därefter genomför vi regelbundna 
räkningar för att följa förändringstakten 
i de båda kvarteren. Detta kommer 
ge oss möjlighet att dra slutsatser 
kring hur mycket tillgängligheten av 
laddinfrastruktur påverkar viljan att skaffa 
elbil. Studien är allmänt intressant för 
aktörer inom elektrifieringsbranschen 
och både Eways och Zaptech bidrar till 
att möjliggöra studiens genomförande.  
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Vi minskar vår 
klimatpåverkan 

genom att minska 
våra lager  

Under 2022 inleddes ett mer 
omfattande miljöarbete på logistikavdelningen. 

Vi inventerade vårt lager och öppnade en Blocketbutik 
där vi säljer överblivet byggmaterial till både företag 

och privatpersoner. 

ÅTERBRUK

Under 2022 inleddes ett mer 
omfattande miljö- och klimatarbete 
på logistikavdelningen och 
under året har hela avdelningen 
varit engagerad för en fortsatt 
utveckling. Målet har varit tydligt: 
att ta krafttag för att minska vår 
klimatpåverkan och skapa en 
ännu större kontroll över våra 
lagersaldon. Catrin Fandrey, 
logistiker på Botrygg, har varit 
drivande i projektet.

Hur har ni jobbat med återbruk under 
2022?

Vi har jobbat brett med flera olika delar men 
en av de mer omfattande insatserna har varit 
att öppna en Blocketbutik där vi har kunnat 
bedriva försäljning både till privatpersoner 
och företag. 

Hur går det till när vi säljer material via 
Blockets företagssida?

För att skapa en överblick har jag och mina 
kollegor genomfört flera inventeringar vid 
våra projekt. Jag har en samverkansroll 

gentemot platscheferna för att vi på bästa 
sätt ska kunna använda det överblivna 
materialet innan vi köper nytt. Det handlar 
också om att se över vad vi kan lagra och 
spara till kommande projekt.

Jag har som rutin att besöka våra projekt 
var sjätte vecka. På det sättet kan vi även se 
vad som kan skickas mellan våra pågående 
projekt. I de fall där vi ser att vi har överblivet 
material försöker vi i första hand skicka 
tillbaka det till leverantören. Nästa steg blir att 
sälja det till företag eller privatpersoner. Det 
absolut sista steget är att kassera. 

Hur skiljer sig arbetet 2022 med hur vi 
har jobbat under föregående år?

Vi har haft försäljning tidigare men det 
är först nu som vi har satsat på det i mer 
omfattande skala. 

Vad har vi sålt genom Blocketbutiken 
under 2022?

Vi har koncentrerat oss på fönster under 
2022. Främst från vårt lager i Linköping men 
också från vårt projekt i Östra Sala Backe 
i Uppsala. Vår strategi är att försöka sälja 
materialet direkt från byggena för att undvika 
onödig frakt. Det ger i sin tur både en 
ekonomisk och klimatbaserad vinst.

Catrin Fandrey
Bygglogistiker på Botrygg 
och ansvarig för vårt senaste 
logistikprojekt.

”Jag har en samverkansroll 
gentemot platscheferna”
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Vilka har visat intresse för försäljningen?

En del av fönstren har sålts till privatpersoner 
som ska använda dem till redan befintliga 
eller planerade växthus. Några privatpersoner 
har även köpt fönster till sina hus. Det går 
alldeles utmärkt eftersom vi har treglasfönster. 
Vi ser det här som en win-win-situation 
eftersom det minskar energikostnaderna för 
kunderna och är bättre för klimatet. Vissa 
företag har också hört av sig och köpt både 
fönster, radiatorer och mosaik. Ett företag 
skulle till exempel använda allt detta till att 
bygga tiny houses.

Hur planerar vi att jobba under 2023? 

Vi planerar att lägga i en högre växel. En 
stor del av arbetet under 2022 har bestått av 
att inventera och skapa en bättre överblick. 
Under 2023 är planen att vi ska sälja mer 
material genom vår Blocketbutik. 

Under 2022 har vi sålt och återbrukat material 
för ett par hundra tusen kronor och det är en 
utveckling som vi är väldigt nöjda med.

Fönster på väg till nya ägare.
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Botryggs vision är att ”alla ska ha råd att bo i en 
attraktiv bostad”. Det skapar ett stort fokus på såväl 
kostnadsmedvetenhet som långsiktiga och hållbara 

lösningar. För oss som seriös och ansvarstagande 
fastighetsägare och bostadsbyggare, är det av största 

vikt att de kostnader som vi sparar och den kvalitet som 
vi erbjuder inte sker på bekostnad av vare sig planetära 

eller mänskliga resurser.

Uppförandekoden baseras på bolagets värderingar, 
Botryggs färdplan mot klimatneutralitet i enlighet med 

Parisavtalet samt våra frivilliga åtagande till de 
Globala målen och UN Global Compact. 

UPPFÖRANDEPOLICY

Arbete för 
mänskliga rättigheter

Vi har tagit fram en uppförandekod som 
följer bolagets värderingar och ser till 
att den efterföljs. Alla medarbetare på 
Botrygg måste följa principerna och kraven 
i denna Uppförandepolicy. Det gäller 
även externa parter såsom leverantörer, 
underentreprenörer och konsulter.

Uppförandekoden vägleder även våra 
medarbetare att fatta korrekta beslut i sitt 
arbete. Den utgör också grunden för hur vi 
bygger långsiktiga relationer och partnerskap 
med våra intressenter. Alla medarbetare 
på Botrygg ska vara väl bekanta med och 
följa principerna och kraven som denna kod 
förmedlar.

Våra affärspartners, exempelvis leverantörer, 
underentreprenörer och konsulter har en stor 
inverkan på vår verksamhet och därför är det 
av största vikt att även de respekterar och 
lever upp till vår Uppförandekod. 

Botryggs värderingar – en god 
början 
Omtanke – Kvalitet – Utveckling 
Botryggs värderingar genomsyrar hur 
vi agerar mot varandra och bedriver vår 
verksamhet. De ligger även till grund för hur 
vi agerar i våra affärsrelationer och vad vi 
förväntar oss tillbaka. 

Omtanke innebär att vi visar respekt för 
varandras villkor. Vi är ärliga och tar ansvar 
för vår del av processen och förväntar oss 
detta tillbaka. För en långsiktigt hållbar affär 
är omsorg om både människa och miljö av 
största vikt i alla våra upphandlingar och 
samarbeten.

Kvalitet som håller i längden ska 
genomsyra alla våra val. Vi strävar alltid 
efter att göra saker på rätt sätt och kommer 
efterfråga samma förhållningssätt av våra 
samarbetspartners och leverantörer. 

Utveckling och nyfikenhet ser vi som en 
naturlig del i vårt arbete. Ett nära samarbete 
med våra samarbetspartners och leverantörer 
är helt avgörande för att framgångsrikt kunna 
förbättra branschen och bolaget ekonomisk, 
socialt och ekologisk.

Respekt för alla 
I den expansionsfas vi genomgått har det 
varit viktigare än någonsin att vara tydliga 
med vilka vi är och vad vi står för och hur 
vi skiljer oss från konkurrenterna. Vi är det 
lilla familjeföretaget som blivit större men 
där värderingarna hos ett litet företag lever 
vidare.

Vi vårdar vårt rykte och är måna om att 
uppfattas som en seriös och ansvarstagande 
fastighetsägare och bostadsbyggare. 
Det gäller såväl i våra kunders ögon som 
i de kommuner där vi är verksamma. 
Långsiktighet och ansvarstagande är 
ytterst viktigt då det vårdar det förtroende 
kommunerna har för oss.

Som företag arbetar vi för att förhindra 
brott mot mänskliga rättigheter. Vi är 
noggranna vid val av leverantörer och 
arbetar företrädesvis med beprövade och 
välrenommerade företag. Vi kontrollerar att 
våra underleverantörer har betalat skatter 
och arbetsgivaravgifter för att säkerställa 
att de är seriösa företag som tar sitt ansvar. 
Respekt för alla och lika villkor är en 
självklarhet för oss.

Risker i branschen
Som bostadsbyggare har man en betydande 
roll, speciellt när bostadsbrist råder i 
samhället. Det är därför viktigt att ha tydliga 
regler och rutiner gällande tilldelning av 
bostäder så att vissa kunder inte skaffar sig 
fördelar gentemot andra.

Byggbranschen består även av stora 
investeringar och därmed stora inköp av 
externa leverantörer. För att hålla en sund 
konkurrens är det viktigt att ha tydliga regler 
och en nolltolerans mot korruption.

Vi hanterar dessa risker genom att inte 
acceptera någon form av korruption, muta 
eller olika behandlande. Anställda får 
exempelvis inte bjudas av leverantörer eller 
intressenter på måltider eller evenemang 
utan VDs godkännande. Eventuella julgåvor 
som skickas får inte behållas utan samlas 
istället in och lottas ut bland de anställda 
där en symbolisk summa för lotten går till 
välgörenhet. 
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En trygg arbetsplats

Vi är övertygade om att nöjda medarbetare 
ger goda resultat. Vi strävar efter att vara 
en arbetsplats som våra anställda kan 
rekommendera till andra och en arbetsplats 
där de anställda känner trygghet och 
delaktighet. 

På vårt intranät har vi samlat samtlig 
information gällande personalfrågor 
såsom medarbetarsamtal, tjänstepension, 
förmåner och semester. Detta för att säkra 
att informationen förmedlas till samtliga 
anställda och att alla arbetar efter klara 
direktiv som är likvärdiga för alla, oavsett 
roll eller position inom företaget. Det skapar 
en säkerhet att veta förutsättningar när 
man som anställd ställs inför en ny situation 
såsom sjukskrivning, föräldraledighet eller 
representation.

Jämställdhet
Vi strävar efter att vara en stimulerande 
arbetsplats där medarbetarna utvecklas 
professionellt och intellektuellt. Många 
olika personligheter, roller och bakgrunder 
behövs. Det finns ingen ambition att stöpa 
alla medarbetare i samma form. Alla ska 
ha samma målbild men olikheter främjar 
kreativitet och kvalitet.

Vi strävar också efter att erbjuda lika 
möjligheter, rättigheter och skyldigheter 
för alla oberoende av kön, nationalitet eller 
etniskt ursprung, ålder, sexuell läggning 
eller trosinriktning. Medarbetarnas olika 
bakgrunder främjar viktiga grundvärderingar 
som tolerans, ödmjukhet och prestigelöshet. 

I planering och genomförande av 
arbetet ska vi beakta mångfaldsaspekter 
i arbetsförhållanden, vid rekrytering och 
personalutveckling och verka för att förhindra 
alla former av diskriminering och trakasserier. 
Det interna mångfaldsarbetet fokuserar på att 
se, förstå, värdesätta och tillvarata individers 
olikheter.

Mångfald 
Inom företaget har vi en bred mångfald, 
både bland tjänstemän och yrkesarbetare. 
För utlandsfödda tjänstemän ordnas med en 
egen SFI-utbildning på kontoret för att 
säkerställa kommunikationen på arbets- 
platsen och motverka missförstånd. I 
samarbete med Arbetsförmedlingen arbetar 
Botrygg även med att erbjuda arbete till 
människor med funktionsnedsättningar. 

Kollektivavtal
Vi har kollektivavtal tecknade med Tingvalla 
Bro och Byggnads för yrkesarbetare.

Arbetsmiljön på byggarbets-
platsen
En säker arbetsmiljö är ett måste. För oss 
finns inget viktigare än våra medarbetares, 
leverantörers och tredje mans liv och hälsa. 
För att säkerställa en sund arbetsmiljö har vi 
en absolut nollvision för arbetsplatsolyckor 
och jobbar aktivt för att uppnå denna. Vi ser 
arbetsmiljöarbetet som en pågående process 
som aldrig får upphöra eller stanna av. 

Vi anser att ett säkert beteende måste födas 
av företagskulturen. Vi bryr oss om varandra 
och våra medmänniskor. Ingen risk är för 
liten för att förbises. Här har varje enskild 
medarbetare från VD till praktikant ett stort 
ansvar, det är aldrig ok att titta bort. 

För att nå målet om en nollvision är delmålet 
att varje år ha färre antal arbetsplatsolyckor 
än föregående år. För att nå målet är våra 
medarbetares kompetens en nyckel. Därför 
strävar vi alltid efter kompetensutveckling, 
dels med externa och interna kurser men 
även med gott ledarskap och information om 
säkerhet på våra arbetsplatser. Vi följer alltid 
gällande lagar och förordningar. 

Statistiken för 2022 följer Botryggs mål om att 
årligen minska antal olyckor. 

Vi ser mycket positivt på att ha en säkerhets-
kultur som först och främst syftar till att förstå 
varför något gick fel för att kunna undvika att 
det upprepas, i motsats till en fördömande 
och anklagande kultur där det viktigaste är 
att skuldbelägga någon för olyckan. Det är 
även mycket positivt att vi under året inte 
haft något olycksfall som lett till allvarlig 
personskada.

Skyddsombud
Arbetstagarnas representant är skydds-
ombudet, som arbetar genom skyddsronder 
och dialog med arbetsgivaren.

Friskvårdsbidrag
Vi uppmuntrar personalen till fysisk 
aktivitet som ett led i en bra hälsa. Alla 
tillsvidareanställda tjänstemän erbjuds 
en friskvårdspeng på upp till 3 500 kr per 
kalenderår för deltagande i hälsofrämjande 
aktiviteter. Friskvårdsbidraget uppmuntrar 
medarbetare till en hälsosam livsstil och 
minskar på så sätt sjukfrånvaron.

Antal rapporterade olyckor 
och tillbud 2022

Olycksfall i arbetet   
- allvarlig personskada

Olycksfall i arbetet
- lindrig personskada

Tillbud     
- kunde medfört personskada

Tillbud/olyckor

-

44

3

7

Antal rapporterade olyckor 
och tillbud 2021

Olycksfall i arbetet   
- allvarlig personskada

Olycksfall i arbetet
- lindrig personskada

Tillbud     
- kunde medfört personskada

Tillbud/olyckor

-

7

3

10
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Eva Lindqvist klev in i rollen 
som HR-chef på Botrygg i 
december 2021. Sedan dess har 
hon lagt extra mycket fokus på 
ledarskapsutveckling, värderingar 
och medarbetarprocesser.

Berätta om ditt första år på Botrygg.

Det ha varit ett fantastiskt första år. Det finns 
flera viktiga och intressanta delar som jag vill 
lyfta utifrån mitt perspektiv.

Kan du börja med att berätta om hur 
företaget har jobbat med värderingar?

Under det gångna året har både medarbetare 
och ledningsgruppen arbetat fram tydliga 
värderingar. Arbetet har handlat om på vilket 
sätt vi ska göra skillnad och hur vi följer vår 
affär från vision till resultat. I dag fungerar 
våra värderingar - omtanke, kvalitet och 
utveckling, som ett tydligt ramverk att följa 
när vi fattar beslut. Det signalerar också hur vi 
ska agera, prioritera och vad vi ska fokusera 
på.

Berätta mer om ledarskapsutvecklingen.

Botrygg är ett expansivt och snabbt växande 
företag. För att klara av en fortsatt tillväxt och 

bibehålla kompetensen inom företaget är 
det viktigt att ha ett tydligt och genomtänkt 
ledarskap. Under hösten genomförde vi 
en ledarskapsutbildning med särskilt fokus 
på att jobba som ett enat Botrygg med 
ett ledarskap som kännetecknas av våra 
värdeord.

Ytterligare ett steg i det här arbetet har 
varit att arbeta fram en ledarpolicy. Vad 
har varit viktigt i det arbetet?

Vi har tagit fram en ledarpolicy som anger 
den inriktning som Botrygg vill uppnå inom 
ledarskapsområdet. Policyn tydliggör de 
förväntningar och krav som Botrygg har på 
sina chefer och ledare och kartlägger även 
vilket stöd och vilka förutsättningar som finns 
inom företaget.

Medarbetarprocesserna har också varit en 
del i utvecklingen. Vad innebär detta? 

Vi vill vara en attraktiv arbetsplats med 
engagerade medarbetare som trivs, mår bra 
och utvecklas i sina roller. Under 2022 har vi 
framför allt lagt fokus på tre olika processer 
för medarbetare: introduktion, motivation 
och avslut. Det finns ett mycket stort värde 
i att våra nya medarbetare ska känna sig 
välkomna och väl omhändertagna hos oss. 
Introduktionen av en ny medarbetare är en 

viktig process för att komma in i arbetsrollen 
på ett positivt sätt. Att tydligt kommunicera 
hur lön sätts påverkar känslan av rättvisa 
och bygger även tillit, vilken i sin tur har 
stor inverkan på medarbetarnas motivation 
och engagemang. Utifrån våra värderingar 
har vi därför tagit fram nya mallar för 
medarbetarsamtal, lönesamtal samt definierat 
tydliga lönekriterier.

Att medarbetare slutar och går vidare i 
karriären är fullt naturligt. För oss som 
arbetsgivare är det viktigt att ta reda på varför 
medarbetaren har valt att sluta och om det 
beror på brister på arbetsplatsen. För att ta 
reda på detta har varje medarbetare som 
slutar ett avslutningssamtal med HR. 

Utvecklad digitaliseringsprocess

Under 2022 har vi tagit fler steg i digitalise-
ringsarbetet. Vi inledde året med att ta fram 
ett användarvänligt intranät för att få ett 
tydligare upplägg kring olika frågor som 
rör medarbetare. Nyhetsflödet på sidan 

gör det dessutom enklare att kommunicera 
nyheter till alla - samtidigt. Det innebär att 
all personalinformation och andra viktiga 
handlingar kan sparas och nås från samma 
plats.

Nästa steg i digitaliseringen har varit att ta 
fram en introduktionsapp för nyanställda. I 
den förmedlar vi viktig information till den 
nyanställda. Det kan till exempel handla om 
att fylla i viktiga papper digitalt till att få mer 
information om oss som företag.

Vad ser du fram emot under 2023?

Vi kommer att fortsätta jobba med de delar 
som vi har påbörjat under 2022. Det innebär 
att fortsätta vår utveckling för ett tydligare 
ledarskap, mer tydliga medarbetarprocesser 
och utgå från våra värderingar när vi fattar 
beslut. 

LEDARSKAPSPOLICY 

Ett tydligt och kompetent chef- och ledarskap 
är en förutsättning för att Botrygg ska kunna 
erbjuda en verksamhet av god kvalitet 
och för att klara sitt uppdrag och framtida 
utmaningar. Botryggs policy för ledarskap 
formulerar de värden och den syn som ska 
vara grunden för chef- och ledarskap för 
Botrygg. Det är ett styrande dokument som 
anger den inriktning som Botrygg vill uppnå 
inom ledarskapsområdet. Den tydliggör de 
förväntningar och krav som Botrygg har på 
sina chefer och ledare. Den visar också vilket 
stöd och vilka förutsättningar som finns på 
Botrygg. 

EN LEDARE SOM VISAR OMTANKE

En ledare som visar omtanke arbetar för 
frihet under ansvar och har hög tilltro till 
medarbetarnas kompetens. Du bekräftar dina 
medarbetare och visar att du ser dem och 
tror på dem. Alla är viktiga.

EN LEDARE SOM ARBETAR FÖR KVALITET

En ledare som arbetar för kvalitet är 
tydlig med vad som ska utföras. Det bästa 
sättet att undvika oklarheter, missförstånd 
och ineffektivitet är ett kommunikativt 
förhållningssätt. Genom att förklara uppdrag 
och mål tydligt skapas förståelse, motivation 
och engagemang för det som ska göras. 
Du som ledare ger förutsättningar för 
medarbetarna att få inflytande, ta ansvar och 
kunna agera självständigt. En öppen och 
regelbunden information bidrar till det.

EN LEDARE SOM BIDRAR TILL 
UTVECKLING

En ledare som bidrar till utveckling är nyfiken, 
omvärldsorienterad och ser möjligheter. 
Du gör dig delaktig genom att aktivt söka 
information, komma med förslag och delta i 
diskussioner. Du tar ansvar för bolaget som 
helhet och skapar samt deltar i de forum som 
krävs för att Botrygg ska lyckas.
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Botryggs personal

Könsfördelning per yrkesgrupp

Anställda

Anställda per stad 

Yrkesarbetare Tjänstemän

Åldersfördelning per yrkesgrupp

Tjänstemän    Yrkesarbetare      Totalt

   Yrkesarbetare Tjänstemän

Göteborg  19  14
Linköping/Norrköping 80  70
Örebro   0  2
Stockholm/Uppsala 147  24
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År 2019 blev vi huvudpartner till Linköpings 
Stadsmission. En del av vårt samarbete innebär att 
stötta tonåringar att nå en fungerande skolgång, 
skapa goda förutsättningar för fritidsaktiviteter 
och hälsosamma relationer. Botrygg har, som 
en del i detta, under de senaste två åren stöttat 
Stadsmissionen i projektet ”Jobb först.” Projektet 
innebär att cirka 60 ungdomar, i åldrarna 14-18 år, 
boendes i Linköpings utanförskapsområden, har 
erbjudits sommarjobb hos Botrygg och företagets 
samarbetspartners. 

Vi stöttar även det nya projektet ”Fokusungdomar” 
som riktar sig till unga i åldrarna 13-16 år. I 
projektet hjälper Stadsmissionens personal till med 
personlig utveckling i form av läxhjälp, mentorskap 
och kontakter med arbetsplatser där ungdomarna 
ges möjlighet att arbeta och tjäna lite extra pengar.

Utöver detta engagemang är vi också huvud-
sponsor till en rad idrottsföreningar och kultur-
verksamheter. Några av dessa är Linköping HC, 
Linköping FC och Östgötamusiken. 

I Göteborg har vi åtagit oss renoveringen av 
de rivningshotade Gårdahusen som ett socialt 
engagemang. Lägenheterna hyrs ut med ett 
inkomsttak så att människor med låg eller mycket 
låg inkomst har möjlighet att hyra en bostad. 
Fastighetens lokaler är varsamt renoverade och 
erbjuds till småskalig verksamhet. Även i Göteborg 
erbjuder vi våra hyresgäster biljetter till teater och 
annan kulturverksamhet. 

Socialt 
engagemang

Att sponsra och bidra till kultur, 
idrott och välgörenhet har varit en 

självklarhet för Botrygg sedan 
verksamheten startade 1985. 

Under 2022 har vi stöttat följande or-
ganisationer och föreningar:

Bergs IK
BK Ljungsbro

DIBB - Bokmässa
Folkteatern Västra Gotaland AB

GAIS - Gårdsstensfotbollen
Hemgårdarnas Bollklubb United

KTH - Samhällsbyggnadsektionen
LHC 

Linköping Frisksportklubb
Linköping Futsal SK

Linköping IBK
Linköpings Allmänna Simsällskap

Linköpings Fotboll Club
Linköpings Konståkningsförening

Linköpings Parasportförening
Linköpings Pingisklubb

NyföretagarCentrum i Linköping
Riksteatern i Linköping

Sirius Fotboll 
Stadsmissionen

Tanneforspojkarna
Team Valla / Linköpings VC

Topp 100
Wilmas Vänner
Älvsjö AIK FF

Östgötamusiken

Östgötamusiken. Foto Björn Dahlgren.
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Stiftelser 

JOANNA COCOZZAS STIFTELSE 
FÖR BARNMEDICINSK FORSKNING

Michael Cocozza, ägare till Botrygg, har tillsammans med sin hustru, 
Catharina Högbom, under de senaste åren bildat två stiftelser. Dessa stiftelser 

har finansierats genom den aktieutdelning som Botrygg lämnat till ägaren. 
Huvudägaren ger årliga bidrag till stiftelserna som båda är knutna till 

forskning vid Linköpings universitet.

HÖGBOM - COCOZZAS STIFTELSE 
FORSKNING INOM HUMANIORA OCH SAMHÄLLSVETENSKAP

Catharina Högbom och Michael Cocozzas 
stiftelse har som ändamål att främja forskning 
inom humaniora och samhällsvetenskap 
vid Linköpings universitet. Dessa ämnen är 
eftersatta vad gäller forskningsfinansiering. 

Redan inledningsvis när stiftelsen grundades 
i april 2022 tog man beslut om att finansiera 
två professurer – en som är verksam inom 
samtidshistoria och en som verksam 
inom lokalhistoria. Utöver detta har även 
två postdoc-tjänster finansierats inom 
institutionen för Tema och inom Institutionen 
för beteendevetenskap och lärande.

Stiftelsens budget för forskningsanslag 
uppgår till cirka 10 Mkr under 2023. När 
stiftelsen skapades donerades 100 Mkr i 
startkapital.

Nuvarande kapital: 117 Mkr.

Stiftelsens styrelse:
Michael Cocozza (ordförande)
Göran Hessling
Hans Nilsson
Josefina Syssner
Simon Cocozza

Foto: Emma Busk Winquist.

Syftet med stiftelsen är att stödja framstående 
forskning inom barnmedicinsk verksamhet vid 
Linköpings universitet.

Finansierade projekt: 
• Artificiell intelligens kan förbättra rutinerna 

för diagnostik.
• Forskning om nya sätt att behandla skolios 

hos barn och unga.
• Forskning om betydelsen av god kondition 

och muskelstyrka i tidig ålder.
• Forskning om varför barn och unga 

drabbas av Typ 1 diabetes.
• Forskning om allergi hos barn.
• Forskning om att kunna bota barncancer.
• Forskning om psykisk hälsa bland barn på 

flykt.
• Forskning om för tidigt födda barn.
• Forskning om barns tidiga 

kommunikationsbeteenden.
• Forskning om stroke hos barn.

Stiftelsen grundades på julafton 2019 till
minne av familjen Cocozza/Högboms 
bortgångna dotter. 

Den barnmedicinska forskningen vid 
Linköpings universitetet har en bred inriktning 

och omfattar exempelvis neonatologi, 
barncancer, barndiabetes, barnneurologi, 
barnortopedi och barnpsykiatri.

Nuvarande kapital: 226 Mkr
Totalt utdelade medel: 54,2 Mkr

Stiftelsens styrelse:
Johan D Söderholm  (ordförande)
Karin Fälth Magnusson
Lena Hellström Westas
Mats Ulfendahl
Ninnie Borendal Wodlin
Simon Cocozza 
Lena Jonasson (adjungerad)
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Vi månar om trivseln och satsar därför extra 
på att skapa en trivsam boendemiljö genom 
konstnärlig utsmyckning. Något som visat 
sig vara mycket uppskattat. I samband med 
inflyttningar anordnas en vernissage där 
konstnär, boende och grannar är inbjudna 
för att uppmärksamma konsten och skapa 
kontakt mellan de boende.

I våra samhällsfastigheter och offentliga 
lokaler hänger bildkonst i korridorer och 
gemensamma utrymmen. Sammanlagt har vi 
cirka 1 700 konstverk i dessa fastigheter.

Färdigställda konstprojekt 2022

Östra Sala Backe i Uppsala 
- Andrea Grath och Julius Nord

Andrea Grath har utsmyckat fasaden till 
områdets förskola med en keramisk relief 
med titeln Blomsteräng. Fasadkonsten består 
av fantasifyllda blommor och figurer där 
blommornas namn tolkats bokstavligt.

Julius Nords fem målningar med titel Fönster 
hänger i trapphusen. Målningarna föreställer 
fönster som är sedda utifrån och öppnar upp 
och förlänger rummen.

Flatås i Göteborg 
- Tom Bogaard

Den lokala konstnären Tom Bogaard har 
utsmyckat trapphusen i Flatås. 

De fyra målningarna föreställer Trappor 
från konstnärens favoritplatser i Göteborg 
Naturhistoriska museet, utkikstornet i 
Slottskogen, Botaniska trädgården och 
Palmhuset.

Hammarby Sjöstad i Stockholm 
- Angela Ferreira

Under Wallstreet Stockholm uppförde den 
portugisiska konstnären Angela Ferraria 
en muralmålning på vår fastighet Sjön 1 i 
Hammarby Sjöstad. I fastigheten ligger en 
förskola vilket inspirerade konstnären till det 
fantasifulla och färgglada konstverket Playful 
Valley.

Med plats för konsten

Vi vill genom våra konstsatsningar göra konsten tillgänglig för alla, 
inte bara för de boende i kvarteren, utan även för personer från andra delar 

av staden och landet. Detta bidrar till det offentliga rummet och 
ger liv åt bostadsområden.

Julius Nord - Fönster.
Angela Ferreira - Playful Valley.

Tom Bogaard  -  Trappa i Botaniska trädgården.


